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Abstract (en)
[origin: CA2255419A1] Arrangement for coupling a transporting means, e.g. a cabin or a chair, to the conveying or haulage cable (5) of a cableway
system, comprising a clamping body which is provided with running rollers and is designed with a first clamping jaw (15), which is fastened rigidly
on the clamping body, and with a second clamping jaw (25), which can be adjusted with respect to the first clamping jaw (15), it being the case that
the second clamping jaw (25) is located on a clamping lever, on which there is also provided a control element, in particular a control roller, which
interacts with control rails and by means of which the clamping lever can be adjusted with respect to the clamping body counter to the action of at
least one spring-energy store, e.g. a torsion spring, whereupon the clamping lever is retained in one of two over-dead-center positions by means
of the spring-energy store (3). In this case, at least one of the two clamping jaws (15, 25) is designed with at least one stop surface (28) which is
located opposite the clamping surfaces (16, 26), in relation to the cable (5), and against which the cable (5) comes to bear when the clamping body
is rotated about an axis aligned transversely with respect to the cable (5) (Figure 4).

Abstract (de)
Vorrichtung zum Ankuppeln eines Fahrbetriebsmittels, z.B. einer Kabine oder eines Sessels, an das Förder- bzw. Zugseil (5) einer Seilbahnanlage,
bestehend aus einem mit Laufrollen versehenen Klemmkörper, welcher mit einer am Klemmkörper starr befestigten ersten Klemmbacke (15) und
mit einer gegenüber der ersten Klemmbacke (15) verstellbaren zweiten Klemmbacke (25) ausgebildet ist, wobei sich die zweite Klemmbacke (25)
an einem Klemmhebel befindet, an welchem zudem ein mit Steuerschienen zusammenwirkendes Steuerelement, insbesondere eine Steuerrolle,
vorgesehen ist, durch welches der Klemmhebel entgegen der Wirkung mindestens eines Federspeichers, z.B. einer Torsionsfeder, gegenüber dem
Klemmkörper verstellbar ist, worauf der Klemmhebel mittels des Federspeichers (3) in einer von zwei Übertotpunktlagen gehalten wird. Dabei ist
mindestens eine der beiden Klemmbacken (15, 25) mit mindestens einer den Klemmflächen (16, 26) in Bezug auf das Seil (5) gegenüber liegenden
Anschlagfläche (28) ausgebildet, an welche das Seil (5) bei einer Verdrehung des Klemmkörpers um eine quer zum Seil (5) ausgerichtete Achse
zum Anliegen kommt.
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